
Ambassadør  Taksøe-Jensen
svarer  på  Schiller
Instituttets spørgsmål
under  præsentationen  på
Københavns Universitet
om  sin  udredning  af  dansk
udenrigspolitik
(Desværre kom videobilledet ikke frem p.g.a. en teknisk fejl,
men der er lyd.)

Ambassadør Peter Taksøe-Jensen præsenterede sin udredning af
dansk udenrigspolitik på Københavns Universitet den 2. maj
2016. Schiller Instituttet stillede et spørgsmål, om at i
stedet for at betragte Rusland som værende på den anden side,
at vi burde samarbejde med Rusland og Kina, om at forlænge
Silkeven til Mellemøsten og Afrika, som en måde at forhindre
terror, flygtninge, og en ustabil område. Ambassadør Taksøe-
Jensen svarede således:

Jeg synes ikke — det er svært at ikke være glade for, at der
er  ført  en  fast  politik  overfor  Rusland,  når  Rusland  har
besluttet sig for at ændre den europæiske sikkerhedsordning.
Så at slå ind på et samarbejdspolitik nu, det vil ikke føre
frem til, tror jeg, at vi vil få et mere sikkert eller stabil
Europa end den politik vi har ført både i NATO og EU, og hvor
Danmark har bakket fuldt op om det.

Men idéen om at prøve at udbrede vores samarbejde med Kina, og
prøve at bygge økonomiske udvikling, og opbygge Silkevejen,
det synes jeg bestemt giver mening, fordi hvis vi kikker på
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hvad der har bragt flest mennesker ud af fattigdommen, så har
det været økonomisk vækst, og det synes jeg da er noget vi kan
bidrage med, som en del af vores formål. Det har også den
positive afledte effekt at det også er [på denne måde] at vi
bekæmper fattigdom.


